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prava 
 

(Državni svet, 14. april 2014) 
 

 
Spoštovane udeleženke in udeleženci današnje otvoritvene konference, 

spoštovani predsednik republike gospod Borut Pahor, cenjena 

predsednica Evropskega pravnega inštituta  gospa Diana Wallis,  

spoštovana soorganizatorja - predsednika Evropskega centra za 

reševanje sporov gospa Katarina Kresal in gospod Aleš Zalar, 

spoštovani ugledni predstavniki iz strokovne in politične javnosti, 

spoštovani poslanci, državni svetniki, predstavniki medijev, gospe in 

gospodje, 

veseli me in zelo sem počaščen, da vas lahko pozdravim v dvorani 

Državnega sveta Republike Slovenije, drugega doma slovenskega 

parlamenta.  

 

Državni svet si s podpiranjem civilno družbenih in strokovnih projektov, 

kot je tudi ustanovitev Evropskega pravnega inštituta pri nas, utrjuje 

vlogo mostu med politiko, stroko in civilno družbo.  

 

Ena od naših prednostnih nalog je tudi pomoč pri krepitvi temeljev 

državnosti in demokracije, med katere v prvi vrsti sodi pravna država in z 

njo povezani pravni instituti.  

 

Dobra zakonodaja in njeno spoštovanje je predpogoj učinkovitosti pravne 

države, pravne varnosti in branik spoštovanja človekovih pravic.     

 



V Državnem svetu, tistem delu zakonodajne oblasti, ki je zasnovan bolj 

civilno-družbeno-interesno in manj strankarsko, imamo možnost, da na 

zakonodajo gledamo veliko širše. Z različnih, včasih celo povsem 

nasprotujočih si vidikov.  

 

Tako se krešejo mnenja državnih svetnikov, ki pa stremijo k temu, da bi 

vsaka novela vendarle prinesla izboljšavo na področje, ki ga 

zakonodajno ureja.  

 

Posebej se nam zdi pomembno, da se v Državnem svetu ob obravnavi 

novel zakonov opremo na mnenja in sodelovanje organov in organizacij, 

ki ob uporabi zakonov v praksi, lahko presodijo, katere izmed rešitev so 

učinkovitejše in katere manj.   

 

Od tod izhaja tudi naš zelo dejaven program problemskih javnih 

posvetov, s katerimi želimo že v predhodni zakonodajni fazi pridobiti 

mnenja in kakovostne predloge, kako ustrezno urediti zakonodajo na 

določenem področju.  

 

Poseben problem, na katerega smo v Državnem svetu že večkrat 

opozorili pa je, da se zakonodaja prehitro in prepogosto spreminja, kar 

seveda lahko vpliva na pravno varnost. Zato v Državnem svetu RS 

predlagamo izboljšavo zakonodajnega postopka, t.i. »Ponovno odločanje 

o zakonu na podlagi odložilnega veta Državnega sveta«, s katerim bi 

pripomogli h kakovosti zakonodajnih rešitev. 

 

Poseben problem je tudi prenormiranost zakonodaje, njena hipertrofija. 

Zdi se, da se želi pri nas vse preveč natančno urediti, kar pa pogosto 



vodi v neživljenjske situacije takrat, ko se soočimo s povsem konkretnimi 

težavami.  

Spoštovani visoki gostje, 

po  25-ih letih od sprejetja ustave in plebiscitarne samostojnosti se 

včasih še vedno zdi, da smo v marsičem »mlada« država.  

Soočamo se s težavami, ki so posledica finančne in gospodarske krize. 

A tudi s težavami, ki so posledica različnih interpretacij in razumevanj  

zakonodaje.  Zakoni bi morali biti trdno jedro, jasna stalnica, ne pa 

morda posledica trenutnega stanja v družbi ob njihovem sprejemanju. 

A vendarle nas čas sili, da se hitro učimo. Demokratizacija je proces in 

ne stanje.  

Prepričan sem, da bo k našemu učenju in pravnemu zorenju lahko 

marsikaj prispeval tudi novoustanovljeni Evropski pravni inštitut, ki 

vstopa v naš prostor natanko ob desetletnici članstva Slovenije v EU.  

Verjamem, da bo Evropski pravni inštitut s svojim delom veliko 

pripomogel k kvalitetnemu razvoju slovenske pravne stroke v evropskih 

raziskovalnih, pa tudi bolj konkretno, aplikativnih okvirih. Ob tem bi mu v 

imenu Državnega sveta RS in v svojem imenu rad zaželel, dobro in 

uspešno delo.  

Zahvaljujem se vam za vašo pozornost. 
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